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Beste griffie, 

 

Kunt u ervoor zorgen dat deze brief/mail gedistribueerd wordt onder alle raadsleden? Bij voorbaat dank 

 

 

Aan: Gemeente Raad van de Gemeente Voerendaal 

Van: Bewonersgroep Groen Hart voor Heuvelland / Groenhartvoorheuvelland@gmail.com 

 

 

Geachte Leden van de Gemeenteraad, 

 

We staan samen voor een hele grote uitdaging, een halt toeroepen aan het opwarmen van onze 

prachtige aarde! Iedereen zal zijn verantwoordelijkheid moeten nemen om de energietransitie tot 

het broodnodige succes te maken. Ook wij, burgers, bedrijven, instanties en overheden zullen 

daarin onze bijdrage moeten leveren.  

 

Vergeleken met opgelegde doelstellingen en met omringende gemeentes, is de gemeente 

Voerendaal echter erg ambitieus (doelstelling 50% boven de Parkstad norm). Bovendien is de 

gemeente voornemens haar bijdrage te leveren door met name op grote schaal zonneweides aan 

te leggen, midden in prachtige natuur,- en landschapsgebieden, zoals het Ransdalerveld.  

Er zijn veel meer mogelijkheden voor energietransitie en co2 reductie, daar zien we echter niets 

van terug.  

 

Door Bureau Verbeek is reeds ca 200 ha aan mogelijke locaties in beeld gebracht, voorbestemd 

voor massale zonne-energie. De gemeente heeft zich ten doel gesteld daarvan minimaal 30 ha tot 

2030 in te richten als zonneweide (mogelijk dus veel meer). In een brief d.d. 23-02-2021 geeft de 

provincie echter aan dat De Limburgse Zonneladder leidend moet worden, waarbij goede 

landbouwgrond en kwetsbare natuur als uitzonderingsmogelijkheid dient te worden 

gebruikt.  Eventuele afwijkingen dienen grondig te worden gemotiveerd, dus “NEE-Tenzij”. Benut 

eerst een trede van deze zonneladder uitputtend alvorens te kijken naar de volgende tredes. 

 

Wat ons ook verbaast is dat wij van ondernemers hebben vernomen dat zij graag willen investeren 

in Zonnepanelen op hun daken, maar dat dit om voor ons onbegrijpelijke redenen vanuit de 

gemeente is tegengehouden. We constateren dan ook dat bij het maken van de plannen, het 

principe van de Limburgse Zonneladder niet gevolgd wordt. De gemeente volgt dus niet het 

landelijk en provinciaal beleid in deze? 

 

Voor veel inwoners en de waardevolle prachtige landschappen zullen deze plannen grote en 

mogelijk onomkeerbare gevolgen hebben. Potentiele zonnevelden worden bepalend voor natuur 

en mooie vergezichten. De (lange termijn) gevolgen zijn naar onze mening onvoldoende 

onderzocht en bewoners zijn onvoldoende tot niet gehoord in de voorbereidingen. We stellen dan 



ook vast dat het broodnodige draagvlak onder de bevolking ontbreekt voor deze ambitieuze 

plannen. 

Het moge duidelijk zijn dat iedereen, ook wij, zijn steentje moet bijdragen aan de energietransitie. 

Maar wij voelen daarnaast ook de plicht om te waken over de prachtige landschappen binnen de 

gemeente, zoals het Ransdalerveld We zijn er van overtuigd dat we samen een realistische 

bijdrage kunnen leveren aan de energietransitie, zonder een onomkeerbare inbreuk te maken op 

de natuur.  

 

Zowel vanuit een georganiseerde groep inwoners uit Ransdaal-Winthagen-

Termaar-Fromberg-Elkenrade als ook afzonderlijk door Stichting Natuurlijk 

Geuldal, is er verleden week dan ook een “brandbrief’ gestuurd naar de gemeente 

om het voorstel voor zonneweides niet in behandeling te nemen tijdens de 

Raadsvergadering van 11 maart as. 
 

We verzoeken hiermee het beleid van de Provincie Limburg en het landelijk beleid op het gebied 

van zonneweides te gaan volgen. We stellen voor nieuw landelijk beleid af te wachten en daarna 

met de bevolking, Provincie en omliggende gemeentes in overleg te gaan hoe dit beleid het beste 

regionaal en lokaal uitgerold kan worden. 

 

Voor de volledigheid sturen we bijgaand reeds bekende, doch relevante informatie toe aangaande 

de voorgenomen plannen van de gemeente om op grote schaal zonneweides aan te leggen; 

1. De brandbrief gestuurd aan de gemeente namens de bezorgde bewoners uit Ransdaal-

Winthagen-Termaar-Fromberg-Elkenrade 

2. Brief namens Stichting Natuurlijk Geuldal, met verzoek tot uitstel besluit 

3. De brief van de provincie d.d. 23-02-2021, gericht aan alle gemeentes in Limburg, waarin de 

provincie aangeeft dat De Limburgse Zonneladder leidend moet zijn bij het bepalen van beleid  

4. De kaart met daarin ca 200 ha aan mogelijke locaties, voorbestemd voor massale zonne-

energie binnen de gemeente. 

 

Op d.d. 03-03-2021 constateerden we tot onze verbazing, dat relevante documenten zoals 

voornoemd document @2 (de brief namens Stichting Natuurlijk Geuldal) en document @3 (brief 

van de provincie d.d. 23-02-2021) niet waren opgenomen bij de stukken behorende tot 

agendapunt 5 (vaststellen RAK) van as Raadsvergadering 11-03-2021. Deze worden op ons verzoek 

door de griffie alsnog toegevoegd. 

 

Namens de bewoners zijn er meerdere activiteiten in gang gezet, zo is er een online petitie gestart; 

https://heuvellandnietverblauwen.petities.nl 
We stellen vast dat dit initiatief gesteund wordt door grote delen van de bevolking (getuige de 

reeds meer dan 700 steunbetuigingen op de Petitie op 03-03-2021, na slechts 3 dagen). We vragen 

dan ook ondersteuning van de Gemeenteraad en politiek partijen, door op zijn minst de 

besluitvorming omtrent de RAK uit te stellen. 

 

We nodigen jullie graag uit om over deze plannen met ons in gesprek te gaan.  

 

Met Vriendelijke Groet, 

Namens De Bewonersgroep Groen Hart voor Heuvelland 

Groenhartvoorheuvelland@gmail.com 
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Gemeente Voerendaal 
T.a.v. Gemeenteraad en Commissieleden 
Postbus 23000 
6367 ZG Voerendaal 
 
 


“Duurzame energie: Ja. Ten koste van ons 5-sterren landschap: NEE!” 
Een brandbrief….! 
 
Ransdaal, 23 februari 2021 
 
Geachte leden van de Gemeenteraad en Commissies van Voerendaal, 
 
Als bezorgde inwoners van Ransdaal, Winthagen, Termaar, Fromberg en Elkenrade berichten wij u 
het volgende. 
 
Onlangs namen wij deel aan een digitale informatiebijeenkomst in Ransdaal, waarin energie-
coöperatie De Omslag uit Voerendaal een presentatie gaf over de plannen voor energietransitie 
binnen de gemeente Voerendaal. De boodschap kwam al vrij snel neer op de aanleg van 
grootschalige zonneweides in ons prachtige landschap, ambitie omvang, 30 hectare!  
 
Ons landschap dreigt te verrommelen en te verdozen en u heeft de ambitie om hier nog eens 30 
hectare aan “Zonneloodsen” aan toe te voegen! In plaats van in te zetten op vergroenen van ons 
landschap, heeft u de ambitie om te gaan “verblauwen”?!  Dit heeft velen van ons doen schrikken en 
verbazen en ertoe geleid dat we ons zijn gaan organiseren om hiertegen in verweer te komen en wel 
om de volgende redenen. 
 
De volgende zaken vielen op: 


1) De zonneladder en de visie van het Regionaal Afwegingskader Grootschalige Duurzame 
Energieopwekking (RAK) worden niet gevolgd. De voorliggende treden één tot en met drie 
van de zonneladder zijn summier of niet onderzocht.  


o Nadat er is gebleken dat middels trede één, zonnepanelen op daken, de gehele 
doelstelling van 30 GWh niet gerealiseerd kan worden, wordt deze stap overgeslagen 
en zelfs niet deels ingevuld. 


o De treden twee, onbenutte terreinen, en drie, gronden in het buitengebied met een 
andere primaire functie dan landbouw of natuur, worden overgeslagen.   


2) Het inpassen van zonneweides in het landschap gaat ten koste van vergezichten. Hierover 
wordt niets vermeld maar is wel schadelijk voor ons landschap. 


3) Volgens het RAK is het principe ‘wie het eerst komt wie het eerst maalt’. Dit principe draagt 
bij aan een overspannen markt. Hierbij is inpasbaarheid in het landschap helaas geen 
bepalende factor.  


4) Waarom is de ambitie van het College van Voerendaal om 50% meer energie op te wekken 
dan regionaal afgesproken ten koste van ons landschap dat deel uitmaakt van Nationaal 
Landschap Zuid-Limburg? 


5) Waarom wil het College van Voerendaal, qua snelheid en besluitvorming het voortouw 
nemen in vergelijking met omliggende landelijke gemeentes (binnen Parkstad én 
Heuvelland), die allen met dezelfde problematiek kampen?  


6) Waarom wordt er door het College van Voerendaal niet gewacht op nieuw Rijksbeleid inzake 
het plaatsen van zonnepanelen op verharde oppervlakken, zoals daken? De nieuwe 
rijksadviseur voor de fysieke leefomgeving, dhr. Wouter Veldhuis, en hoogleraar 







energietransitie, dhr. Jan Rotmans pleiten in Den Haag voor nieuw beleid voor grootschalige 
uitrol op daken, in plaats van op waardevolle gronden. (Bron: artikel Nieuwsuur/ “Stop met 
zonneparken en leg zonnepanelen op daken”/ 18 februari 2021)? 


 
Ter overweging en nader onderzoek een aantal dringende suggesties van onze zijde: 


 Zet in op vergroening van ons landschap door aanplant van de hellingen en laat de plateaus 
hun open karakter behouden. Juist dit is waarom het heuvelland zo uniek is, koester daarom 
ons waardevolle buitengebied en versterk het! Bovendien kunt u hiermee invulling geven 
aan erosiebestrijding en CO2-reductie, beide ook belangrijke ambities voor de gemeente 
Voerendaal. Dus kies voor vergroening en niét voor “verblauwing” en een landschap met een 
industrieel karakter; 


 Met de Rijksoverheid adviseren wij u met klem om bij de plaatsing van zonnepanelen de 
focus te leggen op verharde oppervlaktes van gebouwen, daarna op bestaande a- 
landschappelijke structuren zoals snelwegen (A79-A76), het spoortraject Heerlen-Maastricht 
en ruimte in/nabij bebouwde (stedelijke) omgevingen, conform de zonneladder; 


 Wacht nieuw landelijk beleid af en treedt vervolgens met Provincie en omliggende landelijke 
gemeentes in overleg hoe dit beleid het beste regionaal/lokaal uitgerold kan worden; 


 Onderzoek of andere vormen van duurzame energie-opwekking ook toegepast kunnen 
worden, in plaats van meteen de focus te leggen op “zonneloodsen”; 


 Onderzoek eerst de gevolgen voor ecologie, milieu, toerisme, recreatie en economie 
alvorens u een besluit neemt dat grote gevolgen heeft bij landelijke gemeentes, die kunnen 
door precedentwerking deze ontwikkeling niet meer tegenhouden. Voorkom een 
kettingreactie in het heuvelland. 


Tot slot 
Wij doen een dringend en moreel beroep op u, als gekozen Raad en Commissieleden van de 
gemeente Voerendaal, om besluitvorming inzake het voorliggende concept raadsvoorstel op te 
schorten totdat samenhangende risico’s en gevolgen goed zijn onderzocht en het beleid inzake het 
plaatsen van zonnepanelen landelijk wordt uitgerold. Wij nodigen u uit om met de burgers in overleg 
te treden over de wijze waarop invulling wordt gegeven aan de genoemde plannen. 
 
Ten overvloede merken wij op dat wij bereid zijn alle openstaande mogelijkheden van bezwaar en 
beroep bij de aanleg van zonneweides te benutten aangezien de plaatsing van zonneweides aan 
bestemmingsplanwijziging en omgevingsvergunningprocedure onderhevig is.    
 
Wij wensen u veel wijsheid toe in het maken van uw afwegingen! 
 
Dank en vriendelijk groetend, 
 
Bezorgde inwoners van Ransdaal, Winthagen, Termaar, Fromberg en Elkenrade 
 
René Beije - Gerard Eussen - Henk Habets - Rolf Habets - Fred Hartmans - Marc Hermans - Dennis 
Linden - Ruud Voncken - Bart Winthagen  
 
 










